

Moving forward with faculty and students

Head of Nursing strives to advance the School's leadership position and students' leadership skills.

與院系師生邁步向前

護理學院主任致力提升學院的領導地位及學生的領袖才能。



Prof. Alex Molasiotis is “developing a concrete School strategy for the next five years”, launching teaching initiatives, supporting the School’s research agenda both broadly and in niche areas, and encouraging other “scholarly activities that make an impact in patient care”.

莫禮士教授正為學院制定具體的五年發展策略計劃，包括推行教學新猷，支持學院開展廣泛性和專長領域的研究項目外，亦鼓勵進行提升病人護理水平的學術活動。

Since taking the helm at the School of Nursing, the new Head and Chair Professor, Prof. Alex Molasiotis, has worked to ensure that the School is strengthening the key elements of its operations that have already made it a successful education and research leader. Yet that is not his only goal – he is also determined to nurture the leadership qualities of students, because the School can only ever be as good as the people who drive it forward.

Educated in the UK and Greece, and named Eminent Scientist of the Year 1999 by the International Research Promotion Council (Medical) Asia-Pacific Chapter, Prof. Molasiotis has a decade of experience in leading care-related initiatives. He led the Cancer, Supportive and Palliative Care research team at the University of Manchester from 2003, and was Head of the Academic Cancer Care Research Centre, Christie Hospital NHS Trust, from 2005. He also led research strategy formation in global health for Northwest England from 2011, and has a wealth of consultancy experience.

Given the broad scope of his previous work, Prof. Molasiotis is acutely aware that leadership should never be bounded in one area. When asked about his

vision for the School, he mentioned its “good history” and observed that it “has led the way in nursing education, research and leadership in Hong Kong over the years”. His intention was to consolidate on that foundation, and he saw the “School becoming a leading nursing school not only in Hong Kong but across Asia and beyond”.

To achieve this transformation, Prof. Molasiotis is “developing a concrete School strategy for the next five years”, launching teaching initiatives, supporting the School’s research agenda both broadly and in niche areas, and encouraging other “scholarly activities that make an impact in patient care”.

He is also focusing on leadership at the personal level, with mentorship and support being provided for students to build up good interpersonal skills, team work spirit and managerial skills. They are being provided with opportunities to expand their leadership experience through formal leadership training, and are being helped to “materialize their own development plans alongside the School priorities”. As the School moves ahead, thanks to Prof. Molasiotis, so will its people.

護理學院一直帶領同業發展護理教育和研究，新任講座教授兼主任莫禮士教授上任後，致力確保學院繼續提升其運作的各項成功要素。然而，這不是他唯一的目標，他矢志培育學生的領導才能，因為他深信學院的成功全賴優秀的人才在背後積極推動。

莫禮士教授在英國及希臘接受教育。一九九九年，他獲得由國際研究促進局(醫療)亞太區分會 [The International Research Promotion Council (Medical) Asia-Pacific Chapter] 頒發「一九九九年度傑出科學家」榮銜。他自二零零三年起領導英國曼徹斯特大學的癌症護理、支援及舒緩治療研究組，更自二零零五年起擔任克里斯蒂醫院國民保健服務信託基金會 (Christie Hospital NHS Trust) 癌症護理學術研究中心主管。二零一一年起，他為英國西北部制定全球健康研究策略，且具有豐富的顧問工作經驗。

莫禮士教授在護理專業中經驗豐富，他深明領導才能不應只局限在某一方面。當被問及他對護理學院的抱負時，他表示：「學院歷史悠久，多年來帶領香港同業發展護理教育和研究，我希望進一步鞏固這個基礎，使學院在本地以至亞洲及其他地區，成為首屈一指的護理院校。」

為達到這個目標，莫禮士教授正為學院制定具體的五年發展策略計劃，包括推行創新教學方法，支持學院開展廣泛性和專長領域的研究項目外，亦鼓勵進行對病人護理影響深遠的學術活動。

此外，莫禮士教授亦注重發展個人層面的領袖才能，他說：「我們將引導和鼓勵學生，幫助他們建立良好的人際溝通技巧、團隊合作精神和管理能力。」學院會舉辦領袖培訓計劃，讓學生能夠按照個人的發展計劃，逐步建立領袖才能。在莫禮士教授的帶領下，學院將與教研人員及學生同步邁進。❖